
* Orientering (O) Drøftelse (D) Beslutning (B) 

                Dagsorden til skolebestyrelsesmøde  

 
Dato: 23.04.2025 
 
 

Tidspunkt: 18.00 – 20.00 
(kl. 17.30 – 18.00 er der mad) 
  
 

Sted: Mødelokale Prisme 
 

 
Mødedeltagere: 

 

Forældrerepræsentanter - almen: 

Dagmar Feddern Donbæk (DFD) – Formand 
Kasper Løgstrup (KL) – Næstformand & ordstyrer 

Rasmus B. Johnsen (RBJ) 

Lene Buhl Køster (LBK) 

Mette Nielsen (MN) 

Pernille Mosekjær Schrøder (PMS) 
 

Medarbejderrepræsentant – almen: 

Christina Madsen (CM) 

 
Elevrådsformand - almen: 

Line Nina Bjørndahl Høyer 
 

 
 

 

Forældrerepræsentant – A-klasserne: 

Elisabeth Iversen (EI) 
 

Medarbejderrepræsentant – A-klasserne: 

Ulla Bisgaard Kristensen (UBK) 

  
Elevrådsformand – A-klasserne: 
Victor Tristan Boel Kjeldal 

 
Skolens ledelse: 

Skoleleder Karin Svendsen (KS) – referent 

Pædagogisk leder Berit Haarup (BH) 

Punkt (+ansvarlig) Hvordan behandler vi 
punktet? * 
OBS Forberedelse 

Tid Referat - hvem gør hvad hvornår? 
OBS: Beslutning, deadline og kommunikation 
Er vi kommet omkring temaer, der er vigtige at give mere tid på et fremtidigt bestyrelsesmøde? Noter dette under ”kommende punkter”.  

1) Velkommen, og: 

a) Godkendelse af dagsorden 
b) Noget til eventuelt? 

B 5 Fraværende: Line og Elisabeth 

 
1a) Dagsorden er godkendt 
 
1b) Intet  

 

2) Nyt fra Elevrådene 

- A-klasserne 

- Almen 

O 10 2) 

A-klasserne 
Ikke noget nyt.  
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3) Skolens arbejde: en generel 

orientering fra Skoleleder ift. aktuelle 

temaer. 

O 
 

Læs medsendte skriv 
fra Karin. 
 
Der er tid til input og 

spørgsmål. 

15 3) Diverse info Karin 23.04.25 

• Juniormesterlærer - Henrik har sammen med vores UU-vejleder afholdt fyraftensmøde omkring Juniormesterlærer for de 
elever og forældre, hvor det kunne have interesse.  

• Ansættelser - Vi har fået ansat en pædagogisk assistent til mellemtrinnet, der primært skal ind og løse opgaver i ALFA 
klasserne. Så har vi et stillingsopslag oppe på en mellemtrins -lærer og en pædagogmedhjælper. Alle er til start efter 
sommerferien.  

• Vi har nu landet en Fagfordeling, og næste step er ønsker ind i skemabindinger, indtastning af data, så skemalægningen kan 
gå i gang. Derefter placerer vi de sidste 2voksentimer.  

• Vi har fejret Autismedagen med tale, sang og ballonopsendelse. Hver klasse havde skrevet en lille besked om autisme og lagt 
den i en ballon, som vi sammen sendte op i luften. Ballonerne fløj ud i verden med vores budskaber om fællesskab, forståelse 

og forskellighed. Markering blev afsluttet med Jens Sejer Andersens tekst "Hvor du sætter din fod", hvor det 
centrale budskab er; du skal ikke tro, at du kan slippe for at være noget.  

• Vi har haft en dejlig skolefest med 0. til 6. årgang, med alle de kendte traditioner.    

• Den 30.04 har vi inviteret forældrerødderne fra ASF ind til et opfølgende fyraftens -arbejdsmøde.  

• Vi indskriver mange børn lige nu særligt til indskolingen og ASF. I ASF siger vi også nej til en del børn, da vi ikke har plads. 
Pladsen kan være afhængig af barnets alder, hvor vi har kunne finde lidt plads i nogle klasser og Teams.    

 

4) Skolepatrulje på Vestervang Skole? D + B 

 

30 Vi indleder drøftelse vedrørende rammerne for en eventuel Skolepatrulje – hvad skal der til? 

Elevperspektiv: 
Lærerperspektiv: 
Forældreperspektiv: 
Ledelsesperspektiv: 

 
Rughavevej: 
Almen klasser bruger mest overgangen ved Rughavevej. 
Eleverne kommer med taxa. 

Fodgængerfelt på Rughavevej i forbindelse med stien, og ikke vejen.  
Mindre relevant, hvis man vælger at lave cykelsti.  
Svær opgave at være skolepatrulje på Rughavevej 
Vi kan se, at der er trafikale udfordringer, men det kan måske skabe flere trafikale udfordringer med standsende biler.  

 
Kastanievej: 
Kommer man fra Agerlandsvej vil man komme meget i vejen/ i klemme, da bilerne vil blive stoppet midt i krydset. 

Der er mange andre cyklister, kan de lære det. 
Bekymring for om eleverne kan lære at bruge overgangen rigtigt, at stå af cyklen og trække over.  
 
Opsamling: 

Beslutning: 
Vi har brug for mere viden i forhold til, hvad der er sikkert for vores børn. Lene tager kontakt til Park og Vej igen, for at høre om nogle 
af vores bekymringer.   
 

Tusind tak for deltagelse på mødet til vores Elevrådsformænd 
På gensyn til næste bestyrelsesmøde :-) 

5 min. pause 

5)  Høringssvar vedr. behovsanalyse 
for skolevejene. 

O + B 
 
Læs side 2, 3, 44, 45 
i medsendte bilag. 

 

10 5) Opgaven der er stillet: 
 
Hej skoleledere 
Viborg Kommune har fået udarbejdet en behovsanalyse for skolevejene til kommunens folkeskoler.  

Analysen har fokus på skoleveje mellem skole og boligkvarterer indenfor bygrænsen i den by, hvor skolen er placeret. For skoler i 
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Gennemgå listen for 
Vestervang Skole og 

kom med eventuelle 
bemærkninger. 

Viborg by er det indenfor skoledistriktsgrænsen. 
Der er opstillet op til 8 projekter for hver skole på baggrund af besigtigelser, trafiktællinger samt uheldsdata. Projekterne 1-3 er opstillet i 

prioriteret rækkefølge, mens de resterende ikke er prioriteret. 
 
Teknisk Udvalg blev på mødet den 29. januar 2025 præsenteret for behovsanalysen, hvor udvalget besluttede at analysen skal sendes i 
høring hos skolebestyrelserne. 

Nogle af projekterne er allerede helt eller delvist besluttet til udførelse, hvilket fremgår ved de enkelte projekter. De øvr ige projekter 
indgår i de årlige prioriteringer af puljemidler. 
 

Kommunen vil gerne bede jer gennemgå listen for jeres skole på et skolebestyrelsesmøde og komme med eventuelle bemærkninger, som 
efterfølgende sendes til Sara, Trafik og Veje på mail smkje@viborg.dk senest 1. maj 2025.  
Har I ikke mulighed for at drøfte analysen på et skolebestyrelsesmøde inden 1. maj, bedes I give besked herom, samt hvornår I  forventer 
at drøfte analysen. 

 
Trafiksikkerhed er vigtig, hvorfor det er afgørende, at hver enkelt skole har fokus på adfærd blandt forældre, elever og ansa tte, da 
kommunen kun kan lave rammerne. På den måde kan vi hjælpe hinanden med at gøre skolevejene mere sikre.  
 

Med venlig hilsen 
 
Sara Merete Kjeldbjerg Jensen, Vej- og Trafikplanlægger 
 

 
Noter til høringssvar: 
Pkt 1: Det er en god ide, hvis formålet er at nedbringe farten på Kastanievej. Men vi kunne have et stort ønske om et lyskryds i stedet for 

en indsnævning, det ville skabe større trafiksikkerhed for krydsende børn og voksne. Vi er netop i dialog omkring skolepatrulje i det 
kryds, men har svært ved at se hvordan vi gør det sikkert, da det er i siden af et kryds. Det ville et lyskryds løse.  
Vi oplever faktisk mange cyklister i krydset særlig ved skolestart og skoleslut. Vi kan derfor være usikre på om en forsnævning af vejen 
kan skabe mere usikkerhed for cyklister.  

 
Pkt. 2: Det er en god ide med en cykelsti, men vi vurdere stadig at et lyskryds i starten af Boghvedevej vil gøre mere for 
trafiksikkerheden.  
 

Man kan overveje at sænke hastigheden både på Kastanievej og Boghvedevej.  
 
Pkt. 3: Dette bakker vi meget op omkring. Vi vil også nævne at vi sammen med VFF og Vestbadet har sendt et ønske om at inddrage 
området ved siden af vores A-afdeling til parkering, hvilket ville få flere biler væk fra Rughavevej og dermed sikre vejen.  

 
Pkt. 4 og 5: Det er fint med bump, men man skal overveje at kigge på fodgængerfeltets p lacering.  
 
Pkt. 6: Vi er enige i at sikkerheden kan forbedres, men usikker på hvad den bedste løsning kan være. 

 
Pkt. 7: Vi bakker op om en forbedring af oversigtsforholdene.  
 

 

6)  Princip for trafik – en 

prøvehandling ift. rammer & indhold 
ifm. udarbejdelse af principper. 
  

D + B 

Læs medsendte ”hæfte 
4” inden mødet. 
Læs princip. 
Refleksionsskemaet 

anvendes som ramme. 

30 6) Når der drøftes temaer på bestyrelsesmøder, skal vi forpligte hinanden på at koble disse temaer op på allerede eksisterende principper. 

I dag: Princip for trafik (09.01.2020): Princip for trafik.pdf 
 
Vi drøfter princippet og ændrer ikke i det. Det opdateres derfor.  
 

 

https://dagsordener.viborg.dk/vis?id=6bbbcb8d-0275-45ec-9d9e-15e847921bfe&punktid=62a62df5-0c2b-4cb5-a1b2-aa54f8e84e87
mailto:smkje@viborg.dk
https://vestervangskole.aula.dk/sites/vestervangskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20for%20trafik.pdf
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7) Eventuelt 
 

- Møde i skolefællesskabet er udsat til 
den 9. maj 2025. 
 
- Næste dialogmøde med Børne- og 

Ungdomsudvalget er den 30. april fra 
kl. 18.30-20.00. Se dagsorden for 
mødet. 

 

O 10 7)  
Til orientering: 

Kære skolebestyrelser 
Tak for jeres forslag til temaer til vores kommende dialogmøde den 30. april. Temaer som også vi i udvalget er optaget af. På baggrund 
af jeres input om inklusion har vi inviteret centerchef Michael Dahlgaard fra Morsø Kommune, som vil fortælle om deres erfaringer med 
at arbejde med inklusion i almen. Erfaringer, der også blev delt på KL’s Børne- og Ungetopmøde tidligere på året.   

Efter oplæg og dialog med Morsø Kommune, så vil der være en præsentation af resultaterne fra forældresurvey,  hvor vi kan have en 
dialog om næste års undersøgelse. Derefter vil vi sætte fokus på Folkeskolens Kvalitetsprogram, hvor der både vil være en præsentation 
af indhold samt en drøftelse af bl.a. jeres handlerum som bestyrelser.  

På baggrund heraf har vi udvidet dialogmødet med en halv time, og programmet ser derfor ud som følgende:  
  
Kl. 18.30: Velkomst og dagens program v/Katrine Fusager Rohde  
Kl. 18.35: Stærke fællesskaber i almen – erfaringer fra Morsø Kommune v/Michael Dahlgaard, centerchef   

Kl. 19.20: Præsentation af forældresurvey v/Søren Aakjær   
Kl. 19.40: Præsentation Folkeskolens Kvalitetsprogram v/Hasse Valdemar Mortensen   
Kl. 20.00: Drøftelser om implementering af Folkeskolens Kvalitetsprogram, herunder bestyrelsernes rolle  
Kl. 20.30: Tak for i aften 

  

8) Evaluering af mødet – for at sikre 

gode, trygge og konstruktive møder. 
 

 5 8) 

Godt møde, dejligt at fordybe sig i et gennemgående tema.  

   Kommende punkter til dagsordenen: 
- Opfølgning vedr. parkeringspladser. 
- Opfølgning på det grønne område ved Rughavevej (henvendelse fra VFF, Vestbadet og Skolebestyrelsen på Vestervang 

skole). 
 
Udkast til kommende møder: 
MAJ 

- Principper vil fylde det meste af dette møde (Rammesæt og fordeling af principper – eks. hvad kræver den enkelte opgave; 
hvem kan evt. inddrages i processen; hvem er tovholder på det enkelte princip; prioritering og foreløbigt tidsperspektiv). 
Principper | Vestervang Skole 

Microsoft Word - Kommissorium Principper.docx 
- OBS på at mange i bestyrelsen er på valg i august 2026 – skal vi gøre noget (pro-)aktivt ift. nye bestyrelsesmedlemmer? 
- Opfølgning på vores samarbejde i skolefællesskabet med Nordre Skole (møde 9. maj: formænd + skoleledere).  

- Se den nye bygning i A-klasserne i pausen. 
JUNI 
1 times møde – ønske om at Heidi inviteres med. 

- Fremlæggelse af den nationale trivselsmåling (rapporter bliver sendt/er tilgængelig sidst i maj).  

- Kommende forældremøder:  hvad er vores rolle og opgave på forældremøderne? 
- Opfølgning og understøttelse af forældrerådsarbejdet i almen. Hvordan får vi forældrerådene godt med fra start? 

Forældrefolder, Facebook side mm. - hvem gør hvad? 

- Karin nævner planen for kommende forældremøder i A-klasserne. 
- Udkast til datoer til bestyrelsesmøder for det kommende skoleår (laves og sendes ud inden mødet).  
- Sommerfrokost. 

AUGUST 
- En større og generel drøftelse af ”frivillighed” på Vestervang Skole.  
- Lektiehjælp/café på Vestervang Skole? – hvad er behovet og hvad skal der til? 

”Princip for læring, studietid og hjemmearbejde”: Microsoft Word - Princip for lÃ¦ring, studietid og hjemmearbejde.doc 

- Fordeling af forældrerepræsentanter på kommende forældremøder/årgangsmøder. 
- Revidere Årshjulet. 
- Opfølgning på 50-års jubilæum. 

https://vestervangskole.aula.dk/skolebestyrelsen/principper
https://vestervangskole.aula.dk/sites/vestervangskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/-%20Kommissorium%20for%20principper.pdf
https://vestervangskole.aula.dk/sites/vestervangskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20for%20l%C3%A6ring%2C%20studietid%20og%20hjemmearbejde.pdf
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SEPTEMBER 
- Skolebestyrelses-tjek: Vi gør status på samarbejdet i skolebestyrelsen. 

- Deltagelse og roller på kommende temadag for alle forældreråd i Skolefællesskabet. 


